

That the said Address be now taken into consideration in a Committee of the whole House.

The question of concurrence being put on this Motion,

It was resolved in the affirmative.

The House, according to order, was adjourned during pleasure and was put into a Committee of the whole House on the said Address.

After some time the House was resumed, and the Honorable Mr. Coffin, reported from the said Committee, "That they had gone through the said Address and had directed him to report the same without any amendment."

The House agreed with the Committee and the said Address being then read by the Clerk, is as follows:—

TO HIS EXCELLENCY

SIR JAMES KEMPT,

Knight Grand Cross of the Most Honourable Military Order of the Bath, Lieutenant General and Commander of all His Majesty's Forces in the Provinces of Lower Canada and Upper Canada, Nova Scotia, and New Brunswick, and their several dependencies, and in the Island of Newfoundland, and Administrator of the Government of the said Province of Lower Canada.

MAY IT PLEASE YOUR EXCELLENCY,

We, His Majesty's dutiful and loyal subjects, the Legislative Council of Lower Canada, in Provincial Parliament assembled, beg leave to return Your Excellency our humble thanks for your Speech from the Throne, and for your kind consideration in having called us together at a period, the best suited to our private convenience as well as to the public service.

We contemplate with great satisfaction, the prosperous state of the affairs of the Province, and we are deeply grateful to Divine Providence for the removal of the distress which was so severely felt at this time last year, but which has fortunately been the cause of exciting, among the inhabitants of the country, an increased spirit of agricultural industry, calculated to produce the happiest effects.

The more than usual extension of commerce during the last year, and the consequent augmentation of the Provincial Revenue, the establishment of Elementary Schools, and the great progress which has been made in the improvement of the internal communications, are subjects of heartfelt congratulation to all who feel interested in the welfare of the Province.

We are thankful for the facilities which have been afforded to all classes of His Majesty's subjects, to settle on the Waste Lands of the Crown, and for the measures which have been taken for the erection of new Light Houses and for promoting the various objects of public improvement, for which provision was made in the last Session of the Legislature.

Our best acknowledgments are due to Your Excellency for your earnest endeavours to prevent the bounty of the Provincial Parliament from being misapplied; and we learn with great satisfaction, that Your Excellency has adopted such regulations as appear to be necessary for the security of the Public Monies, in the Receiver General's chest.

Que la dite Adresse soit maintenant prise en considération dans un Comité de toute la Chambre.

La question de concurrence étant mise sur cette motion,

Il a été résolu dans l'affirmative.

La Chambre, conformément à l'ordre, s'est ajournée à loisir, et s'est mise en Comité de toute la Chambre sur la dite Adresse.

Quelque tems après la Chambre s'est remise, et l'Honorable Mr. Coffin a fait rapport de la part du dit Comité; "Qu'il avait examiné la dite Adresse en entier, et l'avait chargé d'en faire le rapport sans amendement."

La Chambre a concouru avec le Comité, et la dite Adresse ayant alors été lue par le Greffier, est comme suit:—

A SON EXCELLENCE

SIR JAMES KEMPT,

Chevalier Grand Croix du Très Honorable Ordre Militaire du Bain, Lieutenant Général et Commandant de toutes les Forces de Sa Majesté dans les Provinces du Bas-Canada et du Haut-Canada, de la Nouvelle Ecosse et du Nouveau Brunswick et leur différentes Dépendances, et dans l'Isle de Terre-Neuve, et Administrateur du Gouvernement de la dite Province du Bas-Canada.

QU'IL PLAISE A VOTRE EXCELLENCE,

Nous les fidèles et loyaux Sujets de Sa Majesté, le Conseil Législatif du Bas-Canada, réunis en Parlement Provincial, demandons qu'il nous soit permis de remercier Votre Excellence de Sa Harangue du Trône, et de l'attention qu'elle a bien voulu avoir pour notre commodité particulière en nous réunissant à l'époque la plus convenable pour l'expédition des affaires publiques.

Nous voyons avec le plus grand plaisir l'état prospère des affaires de la Province, et sommes on ne peut plus reconnoissans envers la Providence Divine, de ce qu'elle a fait disparaître la détresse qui se faisait si sévèrement sentir dans ce tems-ci l'année dernière, mais cette calamité a eu l'effet heureux d'exciter parmi les Habitans des Campagnes un esprit d'industrie plus étendu, qui aura les résultats les plus avantageux pour l'agriculture.

Le commerce qui s'est augmenté plus qu'à l'ordinaire dans le cours de l'année passée, et l'accroissement du Revenu Provincial qui en est résulté; l'établissement d'Ecoles élémentaires, et les progrès rapides qui ont eu lieu dans les améliorations des communications intérieures, sont des sujets dont doivent se féliciter ceux qui se sentent intéressés au bonheur de la Province.

Nous sommes reconnoissans des facilités qui ont été données à toutes les classes des sujets de Sa Majesté pour s'établir sur les terres incultes de la Couronne, ainsi que des mesures qui ont été prises pour l'érection de nouveaux Phares et l'avancement des divers objets d'améliorations publiques pour lesquels des provisions ont été faites dans la dernière Session de la Législature.

Nous avons les plus grandes obligations à Votre Excellence de tous les soins possibles qu'elle a apportés à ce que la libéralité du Parlement Provincial ne fut pas appliquée mal à propos, et nous apprenons avec la plus grande satisfaction que Votre Excellence a adopté tels réglemens qui lui ont paru nécessaires pour la sûreté des argens publics dans la Caisse du Receveur Général.